
2024 年 3 月 March, 2024

綠惜地球感激個人和企業的慷慨支持，透過新年利是捐助及去年年底推出的每月捐款計劃，讓我們有更多資源保育環境，教育大眾並推動香港成為可持續綠色城市，造福後代。

我們將繼續傳遞環保訊息，讓更多人了解如何在生活中減少廢物、節約能源及應對氣候變化等。每月或一次性的捐款有效為守護環境工作帶來正能量！

衷心感謝大家支持綠惜地球，並肩「減廢減碳，綠惜同行」！

The Green Earth is grateful for the generous donations received from individuals and corporations through our Red Packet Donation initiative and Monthly Donation Campaign launched in late last year. Your kind support will enable us to continue our conservation efforts and educational work, which help transform Hong Kong into a sustainable city for both present and future generations.

We are committed to spreading environmental messages through our campaigns and education programmes, aiming to inspire more individuals to understand ways to reduce waste, conserve energy, and address climate change in their daily lives. Your donations play a crucial role in enhancing our environmental initiatives!

Once again, we wholeheartedly appreciate your unfailing support to The Green Earth. **‘Together We Can Make a Difference in Reducing Waste and Minimizing our Carbon Footprint!’**



舉辦盛事活動可以帶來熱鬧、歡樂，甚至收入，但背後卻有社會成本，例如垃圾處理。想了解綠惜地球對盛事活動的支援工作，請收看影像記錄。

歡迎活動主辦單位 / 參加者加入「綠惜活動減廢同行計劃」，一起把香港變為綠惜盛事之都！

Hosting mega events brings us excitement, joy, and even income, but it also comes with social costs related to managing the generated waste. To learn more about how to make events environmentally friendly, you may seek for our onsite support, and check out our vlog for insights.

We extend a warm invitation to event organisers and participants to join our "Events Go Green" programme and work together to transform Hong Kong into a city known for its green events!

[影像連結 Watch Vlog](#)

「讓我們與自然共生！」綠惜樹林認養計劃 2024

"May the Forest Be with You!" The Green Earth Charity Woodland 2024



種植本地原生樹苗可提升植林區生態價值，豐富生物多樣性，為動植物提供食物和棲息地。
誠邀你認養樹苗，共建「綠惜樹林」，為香港郊野生態出一分力！

By planting native tree seedlings, we have the opportunity to enhance the ecological value of plantations, enrich biodiversity, and provide habitats and food sources for wildlife.

Join us in adopting tree seedlings and build our "TGE Woodland" in Hong Kong's country parks!

[立即支持 Support Now](#)

活動回顧 Event Recap



《綠惜夜行 The Green Earth Night Walk 2024》 感謝支持 Appreciation for your Support



減廢減碳 綠惜同行 Together We Reduce Waste and Carbon Footprint

《綠惜夜行 2024》已經順利舉行，逾 550 位參加者享受低碳減廢之旅。感謝各出席嘉賓、贊助單位及義工支持。

The Green Earth Night Walk 2024 was successfully held in January with over 550 participants hiking up Hong Kong's highest peak and enjoying low-carbon activities. BIG Thanks again to our guests, sponsors and volunteers for their invaluable support!

垃圾徵費延至 8 月實施 本會促請加緊準備

MSW Charging is Postponed to August TGE Urges to Step Up the Preparations



總幹事 劉祉鋒先生在無線電視《新聞透視》指出政府現有回收配套不足。

Mr. Edwin Lau, Executive Director of TGE reflected the insufficient public recycling facilities on TVB 'News Magazine'.

環境及生態局建議先在 4 月至 8 月於政府大樓先行先試。本會促請當局交代試行地點和細節，同時加強社區回收配套，並改以源頭減廢作宣傳核心。

The Environment and Ecology Bureau has put forward a proposal for the pilot testing of MSW Charging in government buildings, scheduled to take place from April to August. We urge the authorities to provide details and trial locations, strengthen community recycling facilities and direct the promotional efforts towards waste reduction at source.

[按此了解更多 Click here to know more](#)

財政預算案零減廢措施 當局宜公開專款去向

No Waste Reduction Measures in Budget 2024 Use of Income from Waste Charging Should be Disclosed



助理環境事務經理 陳永傑先生於有線新聞批評預算案每月放煙花將製造大量空氣污染，倡使用更環保替代方案。

Mr. Steven Chan, Assistant Environmental Affairs Manager criticised the Budget's monthly fireworks would create massive air pollution and advocated for greener alternatives in Cable News interview.

政府預計 2024-25 年度的垃圾徵費收入達 17.9 億，惟減廢支出只有約 10 億元。鑑於垃圾徵費備受關注，當局宜公開專款去向，並考慮將廚餘回收項目恆常化。

The government estimates that the revenue generated from MSW Charging is projected to reach HK\$1.79 billion in the fiscal year 2024-25. However, the forecasted expenditure for waste reduction is only about HK\$1 billion. Considering the significant attention this issue has garnered, it is crucial for the authorities to disclose the allocation and utilization of these funds, and explore the possibility of regularising food waste recycling in the community.

[按此了解更多 Click here to know more](#)

企業 ESG 報告碳中和承諾模糊 本會促定期抽樣調查

Corporate ESG Disclosure Reports Vary in Quality

Measures Shall be in Placed to Encourage Dedication to Carbon Neutrality



本會發現有部份企業 ESG 報告內容含糊不清，難以監察減碳進度。建議政府為高碳排放行業設立法定減碳目標，以及聯交所定期抽樣調查，驅使企業更認真減碳工作。

It was recently found that ESG reports of some corporations lack clarity and precision, making it challenging to monitor their carbon reduction progress. As such, we recommend the government to establish statutory carbon reduction targets for industries with high carbon emission. We also urge the Hong Kong Stock Exchange to conduct regular sample surveys to encourage companies to make substantial and dedicated efforts in this regard.

[按此了解碳中和跟進調查報告](#)

[Read Carbon Neutrality Report](#)

[捐款支持 Donate Now](#)

[成為義工 Be Volunteers](#)

[綠惜文章 Read Articles](#)

